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                                              SLUŽBENA BELEŠKA BR.13/2019 

Sa sastanka Komisije s g. Janez Kopač, direktor Sekretarijata Energetske 

Zajednice, dana 12.2.2019. godine, u 13:00 časova, Priština 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj 

Skupštine Kosova, predsedavana od strane Sala Berisha Shala, predsednica komisije, 

dočekala je na sastanku g. Janez  Kopač, direktor Sekretarijata Energetske zajednice, sa 

sedištem u Beču. Na ovom sastanku diskutovalo se vezano o stanju primeni 

zakonodavstva Energetske zajednice. 

Predsednica Komisije, gđa. Sala Berisha Shala, zahvalila se g. Kopač na redovim 

sastancima koja su već postala tradicionalna i koja se održavaju s komisijom, gde se 

informišemo o novostima u Energetskoj zajednici. Ona je pružila pregled razvoja, koja 

se tiču zakonodavstva u oblasti energije na Kosovu.   Dalje, naglasila je da je komisija 

tretirala s prioritetom sektor energije. Usvojila je zakon o energetskoj efikasnosti i već je 

počeo da se primenjuje. Za ovu godinu planirali smo praćenje primene zakona o 

električnoj energiji, pa onda u kasnijoj fazi i zakon o energetskoj efikasnosti.  Postoje 

inicijative za proizvodnju energije vetra, gde je kvalifikovan jedan ulagač, kao strateški 

ulagač, i očekuje se da se uloži oko 160 milion evra u energiji vetra. Isto tako, nekoliko 

puta imali smo i izveštavanje ministra za ekonomski razvoj, vezano za energiju. 

Pružanje najboljih iskustava za razvoj energetskog sektora od strane Sekretarijata je više 

nego dobrodošlo.   

G. Janez Kopač, rekao je da se oseća srećnim što može da podeli izveštaje o primeni 

zakonodavstva Energetske zajednice s poslanicima. On, u nastavku pred poslanicima je 

predstavio trenutni zakonski okvir Energetske zajednice, za svaku energetsku 

kategoriju, stavove stanja primene zakonodavstva Energetske zajednice za ugovorne 

stranke, kao i o stanju električne energije. Pričao je i o termoelektrani „Kosova e Re“, 

gde je naveo da cena energije iz „Kosova e Re“ kao što je predviđeno, biće 80 evra. Ova 

cena nije konkurentna, jer je 20 do 30 evra skuplja nego cena tržišta. Trena se 

subvencionisati, jer se ne može izvoziti s toliko visokom cenom. On je naveo da 

Energetska zajednica ima i kaznene postupke za kršenja od strane članova Energetske 

zajednice. Ima slučajeva postupaka za kršenja od strane Bosne i Hercegovine, Ukrajine, 

Srbije itd.   

Dardan Sejdiu pitao je: Koji su prekršaji Kosova? 



 

Janez Kopač, odgovorio je da Kosovo rizikuje da napravi prekršaj za državnu pomoć, 

vezano za termoelektranu „Kosova e Re“ i iz direktive za sagorevanje, koja se 

nadovezuje sa „Kosovo B“. KOSTT je u toku sertifikacije nakon mišljenja Sekretarijata.  

Regionalno integrisanje tržišta električne energije Kosova, u toku je rešavanja 

nesporazuma između operatora prenosnog sistema  Kosova i Srbije. 

Hykmete Bajrami, rekla je da RUE je licenciralo nekoliko snabdevača, koji ne rade, jer 

nije se uspelo snabdevati s električnom energijom, zbog složenih ugovora.  

Janez Kopač, naglasio je da tržište treba biti više likvidno. On je nastavio i razgovarao 

o nafti, gde je naglasio da se treba usvojiti zakon o obavezujućim naftnim rezervama. 

Isto tako, govorio je i o obnovljivoj energiji, gde je naglasio da je Kosovo na putanju da 

postigne cilj od 25% izvorna obnovljive energije do 2020. godine, u okviru revidiranja 

obuhvatanja biomase u energetskim statistikama. Takođe je naglasio da ulaganja u 

obnovljivoj energiji, se trebaju vršiti prema aukcijama, jer će se postići niže cene 

električne energije. Podrška za obnovljivu energiju će se nastaviti. Dalje, pričao je o 

životnoj sredini, energetsku efikasnost, klimu i državnu pomoć, gde je naglasio da 

Kosovo stoji dosta loše što se tiče državne pomoći, i to je nadovezao sa „Kosova e Re“.  

Dardan Sejdiu pitao je: Da li je neko drugi probao aukciju, osim Albanije? Kako tretira 

zakonski okvir ESCO kompanije?  

Janez Kopač, rekao je da se u Evropi primenjuju brojne aukcije, ali u Austriji ih nema. 

ESCO kompanije se ne predviđaju u direktivi. Srbija i Ukrajina imaju zakone o ESCO 

kompanije, Bosna ide dobrim putem dok je Makedonija dosta spora u tom smeru.   

Hykmete Bajrami, naglasio je da što se tiče državnih rezervi mi nismo imali pomaka. 

Ideja Nacrta zakona o nafti, bila je da dotiče kvalitet nafte ali i državne rezerve. 

Postavila je pitanje: da li možemo da komuniciramo s Sekretarijatom i da imamo 

stručnjake iz Sekretarijata, kada budemo radili s Nacrtom zakona o obavezujućim 

rezervama nafte u Skupštini? 

Janez Kopač, odgovorio je da je to moguće, dodavši da postoji stručnjak nafte u 

Sekretarijatu, koji je iz Albanije i biće na raspolaganju da pomogne. S rezervama nafte, 

Srbija je 19%, Makedonija stoji dobro, Albanija nema, Kosovo nema niti nema Crna 

Gora.    

Dardan Sejdiu, zahvalio se g. Kopač na dodeljenim informacijama o stanju energije u 

energetskoj zajednici. Naglasio je da vezano za termoelektranu „Kosova e Re“ bitno je 

da imamo stav Sekretarijata. Informaciju koje dobijamo od strane Sekretarijata edukuju 

nas o trendovima razvoja sektora energije.    

Janez Kopač, naglasio je da imamo nerešeno pitanje s KOSTT-om i ENTSO-E-om , 

koje se treba rešiti. Prošle godine, ENTSO-E 50/50 su se pismeno složili. Nadam se da 

zadnje odluke su dodatni pritisak za Srbiju, da razmili o tome. Zadovoljstvo mi je da sa 

vama delim naš stav o pitanjima koja se nadovezuju sa termoelektranom „Kosova e Re“.   

Sala Berisha- Shala, rekla je da što pre se treba desiti otvaranje tržišta energije na 

Kosovu. Nacrt zakon o obavezujućim državnim naftnim rezervama, već nekoliko godina 

je bio deo Vladine agende, i još nije došao na razmatranje u Skupštini, i trebamo 

zahtevati od ministarstva da se što pre prosledi ovaj Nacrt zakon. Moramo se angažovati 

da zakoni koji stvaraju barijere budu poboljšani u funkciji unapređenja obnovljive 



 

energije. I u sastanku Skoplja, u novembru 2018.godine, rečeno je da strane koje ne 

poštuju sporazum biće kažnjene. Srbija kao što znamo ne poštuje isti.   

Kao zajednički zaključak na ovom sastanku bilo je da se angažujemo u pružanju jeftinije 

energije za građane, u skladu sa održivim razvojem energije i prijateljski sklona prema 

životnoj sredini. Saradnja i razmena informacija s Sekretarijatom biće neprekidna. 

 

Pripremila: 

Jedinica za podršku komisiji.  

 

 

 


